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Jaap ter Haar in 
Curacaosch Museum 

HET WAS GEZELLIG druk 
in het Curagaosch Museum, 
gisteravond bij de opening 
van de expositie van schilde- 
rijen van Jaap ter Haar. Me- 

vrouw M, Smeets- Muskus 
heette de aanwezigen wel- 
kom, terwijl de heer Henk 

Nolte het openings- woord 
sprak. Deze maakte de aan- 
wezigen erop attent, 'dat zij 
het zouden weten, dat men 
hem gevraagd had deze ope- 
ning te verrichten’en zei toen 
(las voor) wat grotendeels in 
het boek Naïeve schilders 
zien ons land (A'dam 1978) 
als inleiding geschreven 

staat. 
W.A. Braasem, directeur 

van het Westfries Museum te 
Hoorn en schrijver van ge- 
noemde inleiding, deelt Jaap 
ter Haar in bij de bewust- 
naïeven. Persoonlijk ben ik 
niet zo’n voorstander van een 
dergelijke hokjes- mentali- 
teit, al kan ik mezelf ook niet 
geheel vrij maken van ver- 
wantschaps- aanduidingen. 
Bij mij dringen zich — als ik 
naar deze schilderijen in het 
Curagaosch Museum ki kt — 
herinneringen op aan Breug- 

hel (het landschap) en Breit- 
ner (de kleur). 

Die reminiscenties liggen 
inhet schilder- kunstige vlak. 

Daarnaast (en veel interes- 

santer) zijn er andere herin- 

neringen die de aandacht vra- 
gen. Luisterend naar com- 
mentaar van aanwezigen, 

hoorde ik mededelingen als 
‘Dat is de Vecht’, 'Dat is 
Sonsbeek’ of ‘Doesburg’, alsof 

dedoor Ter Haar geschilderde 
landschappen en dorps- ge- 

zichten een directe herken- 

baarheid hebben naar die of 

die bepaalde plaats. Maar 
niemand wist het zeker. Het 

bleef een ’het doet me denken 
aan…' 

Niettemin was dat herken- 
nings- beeld voor mij een aan- 

duiding, waarom Ter Haar bij 

de meeste mensen zo aan- 

spreekt. Het heeft — naar 

mijn gevoel — te maken met 
een levens- houding, die ik 
ook herken in zijn boeken. 
Nergens (of het nu gaat om 
Saskiaen Jeroen of Boris )is 
de schrijver Ter Haar opdrin- 
gerig; deze laat het oordeel 
over aan de lezer. En zo is het 
naar mijn idee ook bi zijn 
schilderijen. De schilder Ter 
Haar ’ontledigt’ zichzelf, 
trekt zich terug op een 
achterplan, heeft geen privé 
oordeel. Dat wordt overgela- 
ten aan de kijker, en die vult 
dat dan vanzelfsprekend en 
maar al te graag op zn eigen 
manier in. Voor mij is dit het 
belangrijkste kenmerk van 
de schilderijen van Ter Haar. 

De eigen identiteit van zijn 
werk komt ook nog op een 
andere manier tot uiting, 
althans zo ervaar ik dat. Het 
betreft hier wat ik dan maar 
‘de lucht- partijen’ noem. Ik 
ben helemaal verrukt over de 
manier waarop Ter Haar “de 
hemel” boven zijn landschap- 
pen laat gloren. Wie zich 
daarop concentreert en de 
boerderij, het huis aan de 

Vecht, het dorps- gezicht of 

het kerkje even vergeet, her- 

kent volgens mij die extra di- 

mensie die Ter Haar aan zijn 
schilderijen meegeeft. 

Die extra dimensie — Ter 

Haar schildert dat op sommi- 

ge schilderijen overduidelijk 

— zit in het door de liefde ge- 

dreven zijn,’1 Cor. 13’ zoals op 

sommige kerken op zijn schil- 

derijen staat: "Al sprak ik de 

talen van mensen en engelen: 

alsik de liefde niet had, wasik 

niet meer dan een galmende 

gong of een rinkelende bel, 

etc.” 
Waardevrij schilderen en 

door de liefde gedreven zijn, is 

niet iedereen gegeven; de 

meeste schilders / mensen 

hebben wat te verkondigen. 

Uiteraard zijn deze twee ken- 

merken ook te bezien als 'ver- 

kondiging’, maar het isdande 

beschouwer van zijn schilde- 

rijen die Ter Haar dat aan- 

wrijft, en die dat dan eventu- 

eel op zijn eigen manier in- 

vult. Het is dan niet meer Ter 

Haar die ’spreekt’, maar de 

beschouwer die zijn eigen er- 

varing uit- zegt. 
Mevrouw Engels die Ter 

Haar al langer dan een jaar 

geleden uitnodigde vour een 

expositie hier in het Curaga- 

osch Museum, verdient een 

groot compliment voor het 

feit dat zij deze grote kunste- 

naar naar Curacao heeft ge- 

haald. Maar ook Ter Haar zelf 

JAAP TER HAAR 

verdienteen compliment, om- 

dat hij de 43 schilderijen die 

thans in het Museum geêëx- 

poseerd zijn, speciaal voor dé- 

ze tentoonstelling vervaar- 

digd heeft. 
Naar mijn mening is deze 

tentoonstelling het hoogte- 

punt van wat dit jaar in het 

Curagaosch Museum ten- 

toongesteld is; persoonlijk 

heb ik zelfs de neiging om een 

beperkende bepaling zoals 

naar mijn mening’ achterwe- 

ge te laten. De tentoonstel- 

ling zelf is tot en met 13 de- 

cember aanstaande te be- 

zichtigen. 

SYBREN PAUL 
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In het kader van 
De Beurs 

de _ 6/nlèy 

geharrdikapten-zorg 

DRS. M. HORSFORD 

NAAR NEDERLAND 
WILLEMSTAD «In opdraci: 

van de Gedeputeerde van Socia- 

le Zaken, de heer Henki Gumma- 

rus, reisde zondag j.l. het Hoofd 

van de Afdeling Sociale Zaken 

van het eilandgebied Curacao, de ° 

heer Drs. Monte Horsford, naar 

Nederland teneinde een werkbe- 

zoek te brengen aan het Ministe- 

rie van Sociale Zaken om zich te 

orienteren omtrent de mogelijk- 

heden voor gehandikapte perso- 

nen op de Nederlandse Antillen 

om in aanmerking te komen 

voor specialistische medische : 

hulp in Nederland bij gebrek aan 

een adekwate medische verzor- 

ging op de Antilliaanse eilanden. 

Doorslaggevend voor de ge 

handikapte persoon om in aan- 

merking te kunnen komen voor 

medische hulp in Nederland is 

het zijn van “resident”, In het 

verleden hebben zich vaker 

moeilijkheden voorgedaan met 

betrekking tot deze kwalifikatie 

eer 

De Beurs 
Dinsdag 6 november 1984 

Bibliotheek 
Otrobanda 

viert feest 
WILLEMSTAD - De Open ba- 

re Leeszaal & Bibliotheek in de 

Consciëntiesteeg:2 op Otroban- 
da viert zaterdag 10 november 

‘eeen groot: feest, gecombi- 

neerd met een boekenmarkt. 

Vanaf 9 uur in de morgen tot 

’s middags een uur is iedere be- 

langstellende van harte welkom 

in de Leeszaal. Er zullen infor- 

matiestands van: diverse aard 

zijn, waarbij de nadruk’ ligt op 

het bibliotheekwezen. Tevens is 

er muziek, terwijl “snacks” en 
drankjes verkrijgbaar zullen zijn. 

Voor de kinderen wordt p oppen- 

kast gespeeld. De toegang is grà- 

tis. 

bij Antillianen die naar Neder-.. 

land reizen voor het krijgen van 

medische verzorging. In Neder: 

land werd niet zo lang geleden 

door de Raad van Ziekenfondsen 

aan de Minister van Sociale Za- 

ken verzocht te werken aan de 

totstandkoming van een goede. 

definitie van “resident”, Zolang 

‚de Minister aan de Ziekenfonds- 

raad geen verslag heeft uitge 

bracht, kan het voorkomen dat . 

Antilliaanse gehandikapte per- 

sonen niet in aanmerking komen 

voor die hulp in Nederland. 

„Daarvoor moet men in feite in- 

geschreven staan als lid van een 

of ander Ziekenfonds in Neder- 

land. Teneinde lid te worden 

van het Ziekenfonds, dient men 

zich eerst te laten inschrijven bij 

‘de Burgerlijke Stand van de 

plaats waar het Ziekenfonds haar 

werkzaamheden verricht. Dit 

brengt zoals men ziet voor de 

Antillianen heel wat moellijkhe- 

den met zich mee. 

BEURS- EN NIEUWSBERICHTEN 

Expositie 

Dinsdag 6 november 1984 

collages 

Barbara Joyce 

PHILIPSBURG - De Ameri- 
kaarise Barbara Joyce, die reeds 
12 jaar op Sint Maarten woont 
exposeert momenteel collages in 

Café Royal. : 

Haar werken omvatten 30 

collages ‘die gedurende enkele 

weken voor het publiek te be- 

zichtigen zijn. Barbara ge- 

noot in Amerika grote be- 
kendheid als televisie-actrice 
en is op St Maarten bekend 
geworden door onder meer 

cd 

De Beurs 
Woensdag 7 november 1984 

ORANJESTAD - In verband 
met ‘de veertigste sterfdag 
van de Arubaanse oorlogs- 
held Boy Ecury legde gede- 
puteerde Frank Croes namens 
het Bestuurscollege een krans 
bij zijn borstbeeld aan de 
Smith Boulevard. Ook door 
familieleden werden kransen 
gelegd. Boy Ecury, die tijdens 
de tweede wereldoorlog actief 
was in het verzet in Neder- 
land, werd door de Duitsers 

gefusileerd. 

„kwam 

haar inzet voor de Baha’i Faith 
en het inspreken van commer- 
cials. Ó 

Op deze tentoonstelling 
maakt de bezoeker kennis met 
een geheel nieuw ontwikkeld ta- 
lent; het creëeren van collages, 
samengesteld uit verschillende 
materialen. . 
“De aarzet hiertoe kreeg Bar- 
bara Joyce toen zij in kontakt 

met de beroemde 
unternationale artiest Ror *» 
Beardon, die op St. Maarten «e- 
gelmatig in zijn tweede huis 
vertoeft. Hij leerde haar de 
kneepjes van het vak, en wat 
‘eerst. als ‚leuke vrijetijdsbe- 
steding begon, groeide uit. tot 
een serieuze bezigheid. 

Geihteresseerden in dit col- 
lage ° werk kunnen gebruik 
maken van Barbara's aanbod gra- 
tis les te geven. Zij zal daarmee 
op 8 november om 8 uur p.m. 
in. de OBJA-Hall aan de Back: 
street van. Philipsburg beginnen 
en verder ‚de vier (4) daarop vol- 
gende donderdagavonden, zelfde 
plaats en tijd, N 

Deelnemers worden verzocht 

oude tijdschriften en een schaar 

mee te nemen. De lessen wor: 

den gesponsord door de Baha'i 

Faith. Á 
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Drs. Bredero tijdens UNA-lezing: 

PRIORITEIT AAN ONDERWIJS BĲ 

HULP AAN DERDE WERELD 
WILLEMSTAD - In het kader 

van De la Try Ellislezingen die 

ook dit academisch jaar weer 

door de UNA georganiseerd 

worden sprak gisteravond Drs. 

B. Bredero. De heer Bredero, 

was tot voor enkele jaren verte- 

genwoordiger van de Nederland 
se Regering voor ontwikkelingsa- 

menwerking op de Nederlandse 

{_illen. 
{n zijn lezing benaderde hij de 

ontwikkelingshulp aan derde we- 

reldlanden vanuit de gezichts- 

hoek van het ontwangende land. 

Hij wees erop hoe in de zestiger 

jaren Nederland zich zeer aktief 

op verlening van ontwikkelings 

hulp aan derde wereld landen 

ging richten. Het was de tijd 

waarin het S.N.V. (Stichting 

Nederlandse Vrijwilligers) ont 

stond, een: organisatie zo nict 

ontsproten aan het idee van 

het Amefikaanse vredeskorps, 

dan toch in doelstelling daar 

veel op gelijkend. Ook de reeds 

bestaande kerkelijke organisaties 

als het L.K.O. voor de zending 

en CEBEMO voor de missie 

konden dankzij ruime overheids- 
steun hun vleugels wijd uitslaan. 

\ het Ministerie van Buiten- 

huidse Zaken werd een nieuwe 

afdeling de D.T.H. (Dienst Tech- 
nische Hulpverlening) . toege- 
voegd en: werd zelfs een minis- 

terszetel speciaal voor de ont- 
wikkelingssamenwerking in het 
Kabinet gecreëerd. In vergelij 

king tot de omvang en: de rijk- 

dom van het land heeft Neder- 

land altijd een zeer grote bijdra- 

ge aan de ontwikkelingshulp 

voor derde wereld landen gege- 

ven. 
Nadien is door de ontwrich- 

ting van het internationale kre- 

dietwerkeer de ontwikkelings 
hulp aan derde wereldlanden in 

een proces van aftakeling te- 
rechtgekomen. Voor het te- 
kort schieten van de ontwik: 

kelingshulp, zoals ook geldend 
voor de Nederlandse Antillen, 

‘wees « Bredero,’ in navolging 

van de bekende Amerikaanse 

econoom Prof. K. Galbraith’ op 

twee factoren: de misvatting 

omtrent de infrastruktuur en de 

ideologie van de armoede. Wat 

de eerste factor betreft stelde 

hij dat deze ook bij de hulp aan 
de Nederlandse Antillen’ een gro- 

te rol heeft gespeeld. 
Voor de Nederlandse Antillen 

noemde hij als “witte olifan- 
ten’’: de weg naar het Cancorde 
Hotel op Curagao, de pier op 
Sint Eustatius, het aloë-station 

op Bonaire en de community 
boatvan de Bovenwinden. 

In navolging van Galbraith’s 
“The voice of the poor’’ stelde 
Bredero dat de industrielanden 

bij de verlening van ontwikke- 

lingshulp aan ‘derde wereld lan- 
den naast de vergissing van de 
miskenning van de eigen ge- 
schiedenis zich eveneens verke- 
ken hebben op de ideologie 
van de armoede. In die gevallen 
wordt het uitermate moeilijk 

mensen, die nooit anders ge- 
leerd hebben dan bij de dag, 

ja bij het uur te leven, de gees- 

telijke voorwaarden voor een 
leven op de middellange en de 
lange termijn bij te brengen, 

voorwaarden zonder welke er 

aan economische ontwikkeling 

eenvoudig niet te denken valt. 

‘Zijn conclusies waren de 

volgende: 

“Laat ons daarom beginnen 

met niet nog meer vliegvelden 

en _ kunstmestfabrieken naar 

derde wereld landen te sturen, 

althans niet meer als eerste 

prioriteit, maar daarvoor in de 

plaats onderwijs, scholing en 

opvoeding om binnen het raam 

van de historische gegevens en 

mogelijkheden .… ingewortelde 

remmingan, ajs van de jdeologie 

van de amjoede en andere het: 

dingen" “te helpen ombuigen, 
in de hoop dat de sociale om- 
wentelingen die daaruit zullen 
voortvloeien zich op een vreed- 

zame wijze of althans met min- 

der geweld gaan voltrekken. 

Dit is ook de diepst gemeende 
wens, die ik, niet zo zeer vanuit 

de politici, maar vanuit de be- 

volkingen van derde wereld lan- 

den meen te beluisteren nl. 

leer ons vissen opdat wij zelf 

op onze eigen manier kunnen 

gaan vissen. 

Wanneer dan met deze uit 

spraak het geven van onderwijs, 

scholing en opvoeding tot de 

eerste prioriteit van de ontwik- 

kelingshuip aan derde wereld 

landen is verheven, wil ik nog 

cen tweede reden vermelden 

waarom aandacht aan deze za- 

ken zo dringend gewenst is. 

Onderwijs, scholing en opvoe: 

ding leidt nl. tot veel meer 

communicatie en betrokkenheid 

„dan de aunleg van welk soort 

fabriek of installatie ook. En 

waar communicatie is, blijft de 

dialoog, de 20 noodz akelijke dia- 

loog tussen am en rijk, de 

dialoog die nu dreigt te ver 

stommen’’. 

AD DEED ee TTA 
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Videoconcurrentie neemt af 

De Tempel hervat 
filmvertoningen 
WILLEMSTAD Na bijna 

twee jaar ”rust” in Teater de 

Tempel, ging deze bioscoop 

het afgelopen weekeinde 

weer van start met het draai- 

en van films. 

”Alle drie de avonden hadden we 

een uitverkochte zaal”, zo ver-, 

klaarde de enthousiaste beheer- 

der John Windt. De Nederlandse 

speelfilm "Ciskede Rat” ging het 

weekeinde bij Teater de Tempel 

in premiere, Uitgezonderd de ge- 

bruikelijke films van de F*lmli- 

ga, die daar worden gedraaid; 

was dit tevens de eerste film 

sinds twee jaar, die het Teater 

weer vertoont. 5 

De reden dat de bioscoop twee 
jaar geleden een einde maakte 

aan haar commerciële activitei- 

ten, was de enorme concurrentie 

van video's. "De mensen zijn 

daar ondertussen een beetje op 

uitgekeken. Een film is uiteinde- 

lijk toch veel mooier om te zien op 

zo’n grobt scherm in de bioscoop. | 

Dit bezijdens het feit dat het ook 

gezelliger istom naar de film te 

gaanen daarna watte gaan drin- 

ken”, aldus John Windt. 
Daar Teater de Tempel ook 

haar zaal verhuurt aan derden, 

zal er nief ieder weekeinde een 

filmvoorstelling zijn. Er worden 

echter wel met grote regelmaat 

films gedraaid. Voor de volgende 

week heeft let theater wederom 

de film ”Ciske de Rat”op het 

programma staan en binnenkort 

zullen ook dé films ”De Schorpi- 

oen” en de Bommelfilm in pre- 

miere gaan. Naar John Windt 

„desgevraagd verklaarde, richt 

de bioscoop. zich niet op een be- 
paalde marxt. Er wordt wel reke- 
ning gehoùden met de films die 
al op video zijn verschenen. "Of 
het nu een Nederlandse, Ameri- 
kaanse of Franse film is, als het 

“een goede film is, halen we hem 
hier naar toe”, aldus Windt. 

AMIGOE 
DONDERDAG 15 NOVEMBER 

TeleCuracao 

herhaalt 

kinderprogramma 

WILLEMSTAD — Op vrijdag 
16 november om vijf uur ’s mid- 

dags herhaalt. TeleCuragao het 
bekende kinderprogramma “Hier 

‚ zijn wij, wie ben jij’. Deze serie 

ontving in 1980 de Divi Divi 

Award en heeft vooral bekend- 

heid gekregen onder de jeugd 

van acht tot en met tien jaar, met 

name door de verschillende edu- 

catieve aspecten die het pro- 
gramma bood. Ook ouders war 
ren erg enthousiast. De program: 

ma's zijn tweetalig en worden 
door kinderen en een vogel, Te- 
levina, gepresenteerd. 
Deze serie, die uit zes afleve- 

ringen bestaat, werd in 1979- 
1980 uitgezonden. Onder leiding 

van Corry van Heyningen is het 
programma destijds tot stand ge- 
komen. TeleCuragao gaat het 
programma nog een keer uitzen- 
den op veelvoudig verzoek van 
jonge kijkertjes. 
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WILLEMSTAD — Gede- 
puteerde Nelson Monte, on- 
der meer belast met kultu- 

„ rele aangelegenheden, heeft 
vertegenwoordigers ontvan- 
gen uit de 

danswereld. 

Het ging niet alleen om 
folkloristische maar even- 
zeer om moderne dansen. 
De heer Monte zette het 

kultuurbeleid van de Cura: 

caose overheid uiteen en 
kondigde aan, dat tegen het 
einde van het jaar enkele 
workshops zullen worden 
gehouden over de tambú. 
De aanwezige vertegen- 

woordigers hadden de gele- 
genheid vragen te stellen 
aan zowel de gedeputeerde 
als aan de heer Pacheco 
Domacassé, het hoofd van 
de Sektie Kultuur. 
Op de foto van links 

naar rechts: Cesario Jean- 
Luis en Shirley van 
Heyningen van de Sektie 
Kultuur, gedeputeerde Nel- 

son Monte en Pacheco Do- 
macassé. 

lokale, 

ZATERDAG 10 NOVEMBER 1984 

Ee 
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Gabriel Flores.kwam goed voor de dag 

Jeugdige Chileen wint 
verdiend OTI-festival 
ORANJESTAD — De Aru- 

baanse zanger Gabriel Flores 
viel zaterdagavond in Mexico 
de eer te beurt om als eerste 
van de 21 deelnemende lan- 
den namens de Nederlandse 
Antillen het internationale 
OTI Festival te openen. Hij 
deed dit op goede wijze. Uit 
het verloop van de avond 
bleek dat Gabriel met zijn lied, 
— ofschoon hij nietin de prij- 
zen viel — toch wel boven vele 

andere zangers uitstak. 

„ Verschillende landen kwa- 
men dit jaar met een duo, het- 
geen blijkbaar in de mode aan. 
het geraken is. Ditmaal had men 
een kleinere jury dan gewoon- 
lijk: negen personen die allen in 
Latijns- Amerika hun sporen op 
muziek- gebied verdiend heb- 
ben. Uiteindelijk werden drie fi- 
nalisten door de jury gekozen: 
Chili, Portugal en Mexico. Ui- 
teindelijk kwam de jeugdige 
Chileense zanger Fernando 
Ubriego met zijn eigen lied 
«Águaluna» als overwinnaar uit 
de bus. Het was een lied met 
mooie tekst dat ook goed door 

hem gebracht werd en na afloop 
door alle aanwezigen reeds mee 
werd gezorgen. Op de tweede 
plaats eindigde Portugal met 
«Ven nó meu sono» gecompo- 
neerd door Luis Fernando en ge- 
zonden door Adelaide Fereira. 
Tenslotte eindigde de Mex- 
icaanse zangeres Yuri op de der- 
de plaats met haar lied «Tiempos 
Mejores», geschreven door Ser- 
gio Andrade. Yuri had in de zaal 
bijzonder veel aanhang, en ver- 
moedelijk ook bij de Arubaanse 
tv-kijkers, die via Tele Aruba het 
gehele programma konden vol- 
gen, veel aanhang, omdat zij hier 
wel bekend is van de Venezo- 
laansetv. 
Na de prijs- uitreiking, waar- 

bij FIFA- voorzitter Havelange 
een der prijzen uitreikte, volgde 
een slot, waarbij het enthousias- 
me van alle deelnemers geen 
grenzen kende. Met aan het 
hoofd de drie winnaars werd ge- 
zamenlijk op enthousiaste wijze 
het winnende lied «Agualuna® 
gezongen, een ware muziek- ver- 
broedering van Latijns- Ameri- 
ka, dat door de aanwezigen met 
grote instemming werd begroet. 

James 

AMIGOE 
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Statia-zender 
later lucht in 

SINT EUSTATIUS — Het 
nieuwe radiostation zal niet geo- 
pend kunnen worden op 14 no- 
vember zoals aanvankelijk werd 
aangenomen. Wegens slecht 
weer en het uitvallen van de 
stroom is een en ander ver- 
traagd. 
Maandag 12 november ver- 

wachtte men de nieuwe mast. De 
eerste mast was zwaar bescha- 
digd door de «Teclines» (en kon 
niet gebruikt worden) op St. Eus- 
tatius ontvangen. De nieuwe 
mast wordt direct ingevloger N 
van Miami naar St. Eustatiu 

Maduro: 
”Hoogstwaarschijnlijk komen 
de technici mee. Wij denken nu 
het station op maandag 19 no- 
vember om 11.20 uurte openen”. 

AMIGOE 

ZATERDAG 17 NOVEMBER 

TE KOOP 

Uit partikuliere ver- 
zameling 
Bijzonder zeldzam; 
en fraaie 

SET PRENTEN 
(9 stuks) 
ingelijst 

Voorduin 1860/1862 

Gezichten uit Ned- 

„West Indië 

Prijs: f.25.000.00 

Uitsluitend complete 
set. 

Geïnteresseerden via 
Postbus 3620 Cu- 
ragao. 



ej 

Totale projectkosten. ruim anderhalf miljoen gulden 
} ij Awtgoe 17/n}du 

Bouw Rincon-wijkcentrum 
verkeert in laatste fase 
KRALENDIJK — Op uitno- 

diging van het bestuur van 
het Cultureel Centrum Bonai- 
re (CCB) heeft het voltallig Be- 
stuurscollege samen met al- 
gemeen adviseur Jopie Abra- 
ham een bezoek gebracht aan 
het in aanbouw zijnde ge- 
meenschapshuis van Rincon. 
Dit bijzonder mooie wijk- 
centrum zal op 15 december 
opgeleverd moeten worden 
en via voorzitter Sandra Salo- 
mons is er een overzicht gege- 

{en van de werkzaamheden 

AMIGOE 

DONDERDAG 15 NOVEMBER 

Frans Booi houdt 

lezing in universiteit 

KRALENDIJK — In het kader: 
van de De La Try Ellis cyclus 
zal het hoofd van de afdeling 
Cultuur en Opvoeding, de schrij- 
ver/schilder Frans Booí een le- 
zing houden over de verschillen- 
de architecturen van Bonaire. De 
laatste jaren heeft Booi zich 

“sterk verdiept in deze materie. 
«ij zal nu een lezing houden 
over dit onderwerp in de UNA. 
Frans Booi is de eerste Bonai- 
reaan die voor deze serie lezin- 
gen in de De La ‘Try Ellis- 
cyclus is uitgenodigd. 

die het bouwbedrijf Bejolha 
N.V. nog moet uitvoeren. 

De architectuur van het ge- 
bouw ligt in handen van Plan 
D'2, terwijl de opdrachtgever het 
CCB is. Het wijkcentrum be- 
staat uit een hoofdgebouw voor- 
zien van een ruim podium, ter- 
wijl achterin het gebouw ruimte 
is gecreëerd voor een tegiecabi- 
ne, Wäarin tEVENE R&R geluld- 
sinstallatie zal worden onder- 
zocht. Van hieruit wordt dan ook 
de verlichting van het gebouw en 
het toneel bediend. Achterin het 
gebouw is een kleine ruimte die 
als bibliotheek gebruiktzal gaan 
worden, daarnaast is dan tevens 
een opslag- of bergruimte ten be- 
hoeve van het hoofdgebouw. 

Onder het podium, voor het ge- 
bouw is een grote ruimte ont- 
staan. Dit gedeelte is in drie de- 
len verdeeld en kan gebruikt 
worden voor allerhandse doe- 
leinden op sociaal en cultureel 
gebied. De toegang tot deze 
ruimte loopt via het podium en 
bleek voor het BC toch wel een 
aantal vragen op te roepen. Di- 
recteur van Bejolha' N.V. Hans 
van Ham legdeechter uit, dat het 

gebouw ontworpen was door des- 
kundigen die werkelijk met alle 
mogelijkheden rekening gehou- 
den hadden. In het complex werd 
ook een speciaal vergaderzaaltje 
gebouwd met een keuken annex 
barruimte die op enige afstand 
van het hoofdgebouw is gelegen. 
Ten behoeve van het bijgebouw- 
de sportcomplex komt een ver- 
lichting en daaromheen een ho- 

ge muur. Het geheel vormt van 
de buitenzijde maar eveneens: 
van de binnenzijde een prachtig 
aanzicht en is een aanwinst voor 
de Rinconse gemeenschap. 

De werkzaamheden die nog 
verricht moeten worden, aldus 
voorzitter Sandra Salomons, is 
het afdekken van een gedeelte 
van het hoofdgebouw, het ophan- 
gen van verschillende deuren en 
het aanbrengen van de to- 
neelvloer. De oplevering gebeurt 
dan in december en binnen twee. 
maanden daarna zal het gebouw 
ook geheel geverfd zijn hetgeen 
door de bevolking zelf gedaan zal 
worden op vrijwillige basis. Dit 
houdt volgens Salomons van het 
CCB verband met de eerder en 
uitdrukkelijk gedane toezeg- 
ging. Immers zal er een percen- 

tage eigen inbreng vereist wor- 
den en deze inbreng is vastges- 
teld op 15 procent van de totale 
projectkosten, die fl. 1.525.600,- 
- zullen bedragen inclusief de in- 
breng van fl. 228.840,-- of vijf- 
tien procent van het totaalbe- 
drag. In deze projectkosten zijn 
ook opgenomen de kosten van 
het verrichte bodemonderzoek, 
met het toezicht op de construc- 
tie en installatiewerkzaamhe- 
den, de aankoopkosten vande in- 
richting en de geluidsappara- 
tuur. Het grootste gedeelte van 
het bedrag echter is de inbreng 
van de overheid voor het slopen 
van het oude jeugdhuis, het leve- 
ren van zand, split en steenslag, 
de terreinwerkzaamheden en de 
overdracht van de grond. 

Bejolha bouwt het complex 
voor fl. 854.000,-- en daarin zijn 
ook de materiaalkosten begre- 
pen, terwijl de Inpo N.V. voor de 
technischelinstallatie zorg 
draagt en de aanleg van de ver- 
lichtingsinstallatie van de 
sportvelden. Hiermede is een be- 
drag van fl. 54.000,-- gemoeid, 
maar daarin zijn ook de materi- 
aal leveranties, de lichtmasten 
en de verlichtingsapparatuur 
betrokken. 

Äwtgoe 1plul2o 
KRALENDIJK — Woensdag- 

middag bezocht het BC met Jopie 
Abrcham op verzoek van hetCCB 
het nieuwe wijkgebouw te Rin- 
con. Voorzitter Sandra Salo- 
mons gafeen uitleg over de vorde- 
ring van de werkzaamheden. 



| AANVANG BOL 
“YIERSTEGENI 

WILLEMSTAD - Gedurende de laatste 15 jaar is er veel 

veranderd in de binnenstad. Het eens zo bekende handels- 
en zakencentrum in de regio met zijn prachtige architek- 
tuur is sterk aan het achteruitgaan. Behalve een verkrotting 
in grote delen van de binnenstad valt de achteruitgang af te 
lezen uit de cijfers m.b.t. het wonen, de bevolking en het 

SCHRIJNWERKERSTRAAT 

BEURS Woensdag 7 november 1984 

ISLAND GEM CHARITY 

FOUNDATION SPONSERT 

SCHOOLPROJEKTEN 
(van onze:korrespondente) 
PHILIPSBURG — De stich- 

ting “Island Gem Charity Foun- 
dation”, bekend om haar jaar- 
lijkse fundraisingen voor hos- 
pitaal en bejaardentehuis, 
heeft besloten de opbrengsten 
van de laatst gehouden fund- 
raisingen te doneren aan kleu- 
terscholen, lagere scholen en 
scholen voor het voortgezet on-. 

derwijs. Overdracht van che- 
ques voor aangekochte goede- 
ren vond plaats in de LBC 

studio op vrijdag 26 oktober 

jl. 
De scholen zullen de dona- 

ties onder meer besteden aan: 
handenarbeid-, speel en mu 
ziekmateriaal, elektronisch 
apparatuur, boeken, timmer- 
en tuingereedschappen, ping: 
pongtafels en de aanschaf van 
een tweedehands busje voo 
leerlingenvervoer. , 

Nadat de. schoolafgevaar- 
digden hun dank aan de Island 
Gem. Charity Foundation 
hadden betuigd, dankten de le 
den van de Island Gem de St 

de fundraisingen, waardoor di 
soort donaties mogelijk zijn. 

werken. 

De laatste tijd is de overtuiging 
gegroeid dat de binnenstad be- 
houden zal moeten blijven en 
nieuw leven ingeblazen moet 
worden, niet alleen voor haar 
bewoners, maar ook voor haar 
bezoekers, zoals de mensen die 
er dagelijks hun brood verdie- 
nen, de mensen die er hun in- 
kopen doen en er hun vertier 

“willen zoeken, als ook voor de 
toeristen die grotendeels op de 

” binnenstad Zijn aangewezen. …. 
‚ Om dit te bereiken is op tal van 

- terreinen aktie“ noodzakelijk zo- 

als bijvoorbeeld voor het herstel 
van ‘de economische funktie, 
„maar ook voor de verbetering 
van het woonklimaat, het redden 

… van .de prachtige monumenten, 
het verbeteren van de verkeers 
en parkeersituatie en velligma- 
ken van de omgeving voor wan- 

delaars en toeristen. 
Gistermiddag werd tijdens een 

perskonferentie door het bestuur 

van de Stichting Monumenten- 
zorg de lijnen van een aktieplan 
uiteengezet waarlangs de verbe- 
teringsakties kunnen verlopen. 

volgend jaar ( januari 1985 ) be- 
gonnen zal worden met de uit- 
voering van het zogenaamde 
VIERSTEGENPLAN op Otro- 
banda. 
Het betreft ‘hier een blok 

woonhuizen en kleine gebou- 
wen, typerend voor de Curagao- 
ge bouwstijl van rond 1850, gele- 
gen tussen de Schrijnwerker: 
straat, van Dijkstraat, Zaantjes- 
steeg en St. Martinsteeg ( zie fo- 
to's elders in dit blad ). 4 
_ Vanuit het oogpunt van Monu- 
mentenzorg moet dit projekt van 
groot belang genoemd worden 
vanwege de fraaie architektuur, 
die een zeer wisselend beeld op- 
levert en het feit dat met deze 
restauratie een eerste stap wordt 
gezet in de richting van het be- 
houd. van “oud’”-Otrobanda. 
De financiering van het pro- 

jekt is mogelijk gemaakt door 
een schenking van NAfÉ. 

De Stichting maakte bekend dat. 

300.000,-- door de Maduro & 

Curiel’s Bank en het verschaf- 

fen van een ( zachte ) lening van 

NA, 500.000, tegen 8 proce} 
voor een periode van 10 jaar 

door dezelfde bank. 

Een verhoging van de jaarlijkse 

“subsidie van het Curagaos Be- 
stuurscollege aan de Stichting 

Monumentenzorg met NAÉ. 

50.000,-- maakt het genoemde 

Stichting mogelijk de aflossing 

en rente ter grootte van NAF. 

15.000,-- per jaar te voldoen, 

Deze zeer substantiele bijdra: 

ge van een partikuliere instel- 

ling en de eilandelijke overheid 

dragen in belangrijke mate bij 

tot de door velen zo gewenste 

redding van het stadsdeel Otro- 

banda als historisch erfgoed en 

vooral ook als woongebied met 

geheel eigen karakter. 
Het-ligt nl. in de bedoeling, 

dat de huidige bewoners van het 

perceel daar ook na de restaura- 

tie kunnen blijven wor ”, 

Met het oog hierop zullen … … 

ook een aantal moderne facili- 

teiten zoals toilet, douche, keu- 

ken enz. in de huizen worden 

aangebracht. Twee van de klei- 

nere gebouwen zullen geschikt 

gemaakt worden als aparte 

wooneenheden, welke als huis- 

. vesting voor bejaarden of jonge- 

ren kunnen dienen. Tevens zal 

voor het eerst ten. behoeve van 

dit huizencomplex een centrale 

T.V.-antennemast worden aange- 

bracht, De. direktie en toezicht 

over het werk za! gevoerd wor: 

den door Plan D-2, onder lei- 

ding. van Ir. Dito Abbad. 

Het behoud van Otrobanda 

als: woonwijk wordt door-de 

Stichting Monumentenzorg als 

een integraal deel gezien van het 

voorgenomen stadsherstel. Het 

is dit motief, dat mede aanlei- 

ding was voor Maduro & Curiel’s 

Bank de verwerkelijking van het 

VIERSTEGENPLAN mogelijk te 

maken. Ì 

De Stichting Monumentenzorg 

wenst hierbij uiting te geven aan 
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WWERKZAAMHEDEN 

DLAN” BEGIN 1985 
haar grote waardering voor de 
medewerking, welke van de Ma- 
duro & Curiel’s Bank en de ei- 
landelijke overheid ontvangen is. 
Zij stelde de grote belangstelling 

welke de Maduro & Curiel’s 
Bank, voor het werk van Monu- 
mentenzorg heeft getoond, zeer 

op prijs. 5 
Na de perskonferentie gister- 

middag gingen de leden van het 
ir van de Stichting Monu- 

mentenzorg, leden van de D.R. 
O.V. en de persvertegenwoordi- 
gers naar de stegen die vallen 
binnen het eerder genoemde 

VIERSTEGENPLAN voor het 
bezichtigen van de gebouwen 
die in aanmerking komen voor 

de rehabilitatie, Daar vonden te- 

vens de “feestelijkheden” plaats, 

terwijl door verschillende hoge 
ges 

ST. MARTINSTEEG 

funktionarissen toespraken wer- 
den gehouden, o.a. door de heer 

Lionel Capriles van de MCB, de 
heer George Hueck in zijn hoe- 
danigheid van plaatsvervangende 
Gezaghebber van het Eilandge- 
beid Curagao, de heer Jackie Vo- 
ges, voorzitter van de Stichting 
Monumentenzorg en Zijne Ex- 
cellentie de Gouverneur van de 
Nederlandse Antillen, Dr. Rene 
Römer. Er was volop muziek uit 
de orgeldoos en lekkere hapjes 
voor alle aanwezigen. 

In zijn toespraak zeí de heer 

Lionel Capriles, Direkteur van 
de Maduro & Curiel’s Bank, dat 
de MCB weer eens een voortrek- 
kersfunktie, in dit geval op het 
gebied van de fraaie overblijfse- 
len van onze rijke historie. 
Volgens de bankdirekteur pra- 

ten wij al een tijdje over de 
“must” van het restaureren 
van onze stad en ons land. 
Dat is _ ‘“conditio-sine-qua- 
non”, voor een betere ontwik- 
keling van onze leefwijze. Het 
schept ook meer werkgelegenheid, 
hetgeen ìn deze moellijke tijden 
extra zwaar weegt. Deze herstel- 
werkzaamheden helpen de kri 
minaliteit terug te dringen, vor- 
men een verbetering van de toe- 
ristische infrastruktuur, zorgen 
zo weer voor meer werkgelegen- 
heid en bovendien deviezen. De 
laatste twee, zaken die wij heel 
hard nodig hebben, vooral nu wij 
echt geen tijd meer verliezen wil- 
len willen wij werkelijk opgewas- 
sen zijn tegen de negatieve effek- 
ten van alle sombere berichten, 
‘waarmee wij de laatste tijd be- 
stookt worden, aldus de heer 
Lionel Capriles. E 
Vandaag doet de Maduro & 

Curlel’s Bank de grootste schen- 
king uit haar geschiedenis, zo 
vervolgde de bankdirekteur. - 
Niet alleen omdat de bank iets 

ZAANTJESSTEEG 

wil teruggeven aan Curacao voor 

het ‘vele goede dat Curacao de 

bank heeft geschonken, maar 

omdat wij ervan overtuigd zijn, 

dat deze donatie zal bijdragen 

tot een beter Curacao, een beter 

land, een betere toekomst voor, 

ons en onze kinderen. Deze gro- 

te gift werd door de bank, In de 

loop der laatste jaren, gespaard 

om een bedrag achter de hand te 

hebben, wanneer zich ooit een 

belangrijk projekt als dit zou 

voordoen. Wij hopen dat deze 

donatie en de steun die wij aan 

de Stichting Monumentenzorg 

verlenen, om aan dit mooie plan 

te beginnen, in feite het begin 

zal zijn van een totaalplan voor 

de wederopbouw van Otrobanda 

en later, zoals ook gezegd: in 
programma van Chin Behilia, 

leiden tot een algehele “facelif- 
ting” vân ons hele elland, 

Wij hopen van harte dat deze 

stimulans, “die ‘wij fandaag via 

Monumentenzorg aan de Cura- 

vervola op pas; g 
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gaose gemeenschap geven, ande- 
re partikuliere ondernemingen 
die ertoe in staat zijn, zal aan- 
moedigen jets dergelijks te doen 
en dat de overheld ook spoedig 

zal beginnen Curacao te herstel- 
len, zoals dat betaamt, aldus de 
heer Capriles. 

Vele mensen en Instanties 
hebben er de laatste tijd de 
‘mond van vol, dat Otrobanda ge- 
restaureerd moet worden en dat 
aan de wederopbouw van Cura- 
cao gewerkt moet worden. Wel- 
nu, genoeg gepraat, vervolgde de 
heer” Capriles, Nu allemaal de 
hand aan de ploeg om deze 
voomemens daadwerkelijk . uit 
te voeren, zodat wij straks met 
voldoening en trots kunnen kon- 
stateren dat wij onze kinderen 

een paradijs van een Curacao 
hebben gegeven, Niet alleen 
voor een kleine groep, maar voor 
alle bewoners van het eiland, 
Met de hulp van de Allerhoog- 
ste, met wat kreativiteit en ink 
tiatief, zal het ons Curagaoenaars 

zeker gelukken. Daarom moet 
hulp van Maduro &- ‘Cutiel’s 
Bank eigenlijk niet gezien wor- 
den als een donatie, maar als een 
welbewuste investering in een be- 

tere toekomst voor het, elland 
Curagao. Reken wat dat betreft 
altijd op Maduro & ‘Curiel's 
Bank, zei de heer Capriles tot 
slot van zijn betoog. 

BEURS- EN 
NIEUWSBERICHTEN 

Lon | u 

Tambufestival 

BCG Brazil 
ORANJESTAD « Op 7 december 
aanstaande organiseert het bes- 
tuur van het buurtcentrum Bra- 
zil het traditionele tambufesti- 
val. Alle groepen uit Brazil en 
de rest van het eiland worden 
hiervoor uitgenodigd. Indien zij 
willen deelnemen dienen zij tot 
uiterlijk 12 november aanstaan- 
de contact op te nemen met 
Tito Tromp (tel. 45351), Chico 
Harms (tel. 47529) of Emilie 
Martijn: (tel. 47789). Zij zi, 
allen dagelijks na vijf uur-’s mid: 
‚dagte bereiken. 

Beves 6 lul?u 

WILLEMSTAD - Op de foto 
ziet men van links naar rechts 
de heren Lionel Capriles van 
de MCB, Jackie Voges, voor- 
zitter van de Stichting Monu- 
mentenzorg, Ir. Dito Abbad, 

‚die de direktie en leiding 

heeft van het werk ( Plan 

D-2 ) en Ir. Wim Snelders 

van de D.R.O.V. Door deze 

personen werden de vertegen- 

woordigers van de pers gis- 

termiddag voldoende inge- 

licht over het “VIERSTE- 

GENPLAN', 



Lichtvaardig toegezegd, was voorwaarde van Nederland 

Exploitatie Rincon-buurthuis 
lijkt een onmogelijke opgave 
KRALENDIJK — Tijdens 

de rondleiding door CCB- 
voorzitter Sandra Salomons 
in het bijna gereed gekomen 
jeugdhuis van Rincon bleek 
dat de exploitatiekosten voor 
dit ruim opgezette gebouw 
jaarlijks een bedrag zullen 
vergen dat ligt tussen 35 en 
veertig duizend gulden. Vol- 
gens Salomons zijn deze niet 
op te brengen uit de in- 
komsten die verwacht mogen 
worden van zaalhuur en 
Aere activiteiten. Toch was 
Á +xploitatie- mogelijkheid 
een voorwaarde die gesteld 
werd bij de goedkeuring van 
de bijna negenhonderd dui- 
zend gulden die door de Ne- 
derlandse regering werden 
gevoteerd voor dit project. 
Een voorwaarde waarop 

AMIGOE 
VRIJDAG 16 NOVEMBER 

Arte Popular 
ORANJESTAD — Van 21 tot 

30 november wordt in het In- 
stituto di Cultura de jaarlijk- 
se tentoonstelling gehouden van 
werken; van op Aruba woon- 
2 “ge artiesten. Deze’ “Arte 
Pupular 1984’ wordt volgende 

week woensdagavond om acht 

uur geopend en is daarna iedere 
avond van zes tot negen gê- 
opend. Voor de scholen is de 
tentoonstelling ook overdag ge- 
opend. De tentoonstelling staat 
open voor iederzen. Personen die 
nog handsnarbeid-producten of 
een schildei ij iehben kunnen dit 
tot maandag 19 november bij 
Instituto di Cultura laten weten 
(gelegen naast de katholieke 
kerk in Oranjestad). 

door de verantwoordelijke 
instanties te lichtvaardig is 
gedacht. 

In november 1982 werd de fi- 
nanciele overeenkomst gete- 
kend tussen de vertegenwoordi- 
ger van de Nederlandse Ontwik- 
kelingsprojecten Anton van 
Hesteren en de voorzitter van 
het Cultureel Centrum Bonaire 
(CCB) Sandra Salomons. Deze 
ondertekening precies twee jaar 
geleden betrof een bedrag van 
fl 1.525.600,-- gulden voor het 
nieuwe wijkcentrum van Rincon 
en daarvan zou de Nederlandse 
regering eenmalig bi dragen 
fl 1.296.760,--. Kort voor de on- 
dertekening had de toenmalige 
gedeputeerde Humphry Wout 
het oude jeugdhuis bouwvallig 
verklaard en het CCB deed dan 
ook alle moeite om zo snel moge- 
lijk aan een nieuw centrum te 
vervallen, terwijl het BC het 
nieuwe jeugdhuis als eeste prio- 
riteit op de lijst van verlangens 
had geplaatst. Reeds was geble- 
ken, dat de ondergrond waarop 
het gebouw geplaatst zou wor- 
den — dezelfde plaats als het ou- 
de gesloopte gebouw — niet ste- 
vig genoeg was en ook daarvoor 
moesten kostbare maatregelen 
genomen worden. Bovendien 

was er door dit ondergrond pro- 
bleem enorm veel tijdverlies en 
men wilde in ieder geval voorko- 
men dat het nieuwe jeugdhuis 

met dezelfde problemen van 
scheuren en verzakking ge- 
confronteerd zou worden als het 
oude wijkcentrum. 

In principe zou het CCB onder 
wiens auspicien het jeugdhuis 
gebouwd zou worden een vierde 
vandetotale kosten op tafel moe- 
ten leggen, dat gebruikelijk is bij 
dit soort sociaal educatieve pro- 
jecten. Het CCB echter wist de 
Nederlandse regering te over- 
tuigen dat dit wel wat veel was 
en wist de te zware bijdrage te- 
rug te brengen tot vijftien pro- 
cent. Echter met dien verstande, 
dat deexploitatiekosten voor het 
jeugdhuis geheel en al uit eigen 
middelen bekostigd zouden wor- 
den. Daarop, aldus de medede- 
ling van de CCB-voorzitter tij- 
dens de rondleiding werd uiter- 
aard positief gereageerd terwijl 
in een later stadium wel nage- 
gaan zou worden of het wel moge- 
lijk was. Men zou wel verder zien 
als het gebouw maar eenmaal 
stond. LA: 

De sociaal- maatschappelijk 
werkster Ingrid Milliard ont- 
wierp een plan waarbi het be- 

d 
ZATERDAG 17 NOVEMBER 
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drijfsleven ingeschakeld zou 
worden, maar vooral de bevol- 
king zelf die door middel van een 
vrijwillige maandelijkse, jaar- 
lijkse of periodieke bijdrage borg 
zouden staan voor de exploitatie 
van het prachtig ontworpen ge- 
bouw. Daar ligt echter de moei- 
lijkheid, want uit de woorden 
van voorzitter Salomons is 
duidelijk op te makèn, dat de gul- 
le gaven van het:bedrijfsleven 
niet geheel uit de.verf zijn geko- 
men, terwijl de bijdrage van de 
bevolking een regelrechte mis- 
lukking is geworden. Momen- 
teel is er geen enkele kijk op, dat 
de exploitatie van het jeugdhuis 
in de verste verte gehaald zal 
worden. Toch was dit een voor- 
waarde, die kenaelijk te 
lichtvaardig is gestell, maar on- 
getwijfeld ook te lichtvaardig is 
aanvaard. 

Aluigea- mjn 

KRALENDIJK — Ook het 
aannemersbedrijf Bejolha was, 
vertegenwoordigd door directeur 
Hans van Ham die.de‘meer 
technische details voor zijn reke- 
ning nam. Bij de foto: ylnr, Hans 
van Ham, voorzitter CCB Sändra 
Salomons, gedeputeerde van 
Cultuur en Opvoeding Franklin 
Crestian, wnd gezaghebber Ave: 
lino Cicilia en medewerker staf- 
bureau Frank Boekhoudt. 
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De Beurs 6/1lés 

WILLEMSTAD - Op de foto 
‘het' moment waarop een van 
de.bewoners van één. van de 
‘Otrobanda-steegjes (__een 
lieftallig jong meisje } een 
naambord onthult - waarop 
de naam “‘Hanchi Makaya” 

op staat. Volgens de heer 
van Ommeren. (°_ geheel 

rechts ) is deze naam één 
van de, ‘populaire’ namen 
voor een van de steegjes 
die niet op de foto te zien 
is. 

DE BEURS 
Maanc'ag 5 november 1984 

TENTOONSTELLING GG 
KRALENDIJK — Het slech. 

te weer heeft de belangstelling 
voor de handenarbeidtentoon- 
stelling georganiseerd door het 
Cultureel Centrum Bonaire niet 
kunnen verstoren. Op vrijdag: 
midag vond de officiele opening 
plaats. De meeste aandacht kreeg 
de ceramiek stand. Enkele grote 
pronkstukken gaven een 
duidelijk beeld van de artistieke 
kwaliteiten van de eigenares, zo- 
als de foto duidelijk aangeeft. 

AMIGOE 

DONDERDAG 15 NOVEMBER 

Caha di orgel- 
wedstrijd 
DAKOTA — Op 15 decembe 
organiseert het Buurtcentru 
Dakota een “chai’i orgel’’ weds 
trijd zowel voor enkele als dub 
bele deelnemers. . 

In verband hiermede is e 
maandag, 19 november een ver 
gadering voor alle deelnemers 
De vergadering begint acht uu 
s'avonds in het Buurtcentru 
Dakota. 

AMIGOE DINSDAG 13 NOVEMBER 1984 

Fluit- en piano 
concert St Maarten 
PHILIPSBURG — Op. vrij- 

dag 16 november en zondag 
18 november wordt een con- 
eert voor fluit en piano gege- 
ven door Anastasia Larmonie 
(piano) en Florentijn Huygen 
(dwarsfluit). 

- Anastasia Larmonie is welbe- 
kend op St. Maarten door haar 
uitstekend pianospel en heeft 
‘onder meer al diverse bijdragen 
geleverd aan het Jazz- café dat 
elke zondagmiddag in Café Roy- 
al wordt gehouden. Dat zij ook 
het klassieke pianospel meester 
is, zal blijken op de genoemde 
concert- data. Á 

Florentijn’ Huygen komt uit 
Nederland en beoefent het 
fluitspelen als entousiast ama- 
teur sinds 1956: Hij speelde on- 
der meer in het Amsterdamse 
Studenten Kamerorkest, welke 
concerten gaf in Nederland, 
Zweden, Polen en Duitsland en 
in een orkest dat de toer van het 
Internationale Folklore Dans 
Theater begeleidde in Tsjechos- 
lowakije. Ook speelde Florentijn 

Huygens bij diverse gelegenhe- 
den als solist in België, Holland 
ende VS. 

Muziek, dans en folklore uit 
het Caribisch gebied trok zijn 
aandachten nadiverse bezoeken 
aan deze streken werd hij hoe 
langer hoe meer geboeid door het 
Caribisch leven. Het eiland St. 
Maarten werd zijn favoriet, al- 
dus Florentijn Huygens: “Daar- 
om ben ik er trots op straks met 
Anastasia Larmonie een concert 
te mogen verzorgen”. 

Het fluit- en piano- concert 
wordt gegeven op vrijdag 16 no- 
vember in de rooms- katholiel=, 
kerk te Marigot, aanvang 20. ) 
uur. Kaarten zijn ter plaatse ver- 
krijgbaar. Op zondag 18 novem- 
ber wordt het concert gegeven in 
de rooms- katholieke kerk in 
Frontstreet te Philipsburg (t/o 
Spritzer en Fuhrmann),aan- 
vang 20,00 uur. Ook dan zijn de 
kaarten verkrijgbaar ter plaat- 
se. Gespeeld zullen worden be- 
kende en minder bekende wer- 
ken van klassieke meesters. 

AMIGOE DONDERDAG 15 NOVEMBER 1984 

Tweede songfestival 

van medewerkers 

massamedia 
KRALENDIJK — Afgelopen 

maandag werd door het organi- 
serend comité van Racote, dat is 
samengesteld uit werknemers bij 
de radio, de schrijvende pers en 
de televisie, officieel medege- 
deeld dat het weede festival van 
de persmensen definitief op 14 
december gehouden zal worden 
in Jeugdhuis Jong Bonaire. 
Het doel van de Racote is om 

elk jaar op de dag van de pers 
een festival te organiseren waarin 
het zingen van de deelnemers 
een grote plaats inneemt. Door 
omstandigheden bleek de eerste 
September niet geschikt voor het 
festival en derhalve werd geko- 
zen voor 14 december. De op- 
brengst van het festival wordt 
bestemd voor charitatieve doel- 
einden en het afgelopen jaar 
„werd er dan ook een donatie ge- 
geven aan de Blindenzorg, Pad- 
vinderij, AMG, de kerk van Rin- 

con en geestelijk gehandicapten. 

Inmiddels hebben zich al vijf- 
tien deelnemers aangemeld die 
hun kunnen zullen tonen met 
begeleiding van Tipico Bonai- 
tiano. Combo Sorpresa zal de 
gastzanger begeleiden en dat is 
de uit Rincon afkomstige zanger 
Ramon St. Jacoba, die in de af- 
gelopen jaren veel Succes oogstte 
bij de Bopec songfestivals. Als 
speciale attractie zal de groep 
van de Giny's optreden onder 
leiding van Lilian Domacassé. 
Deze groep is bekend van de op- 
tredens in Bonaire Beach hotel 
en tijdens het Lions festival bij 
de Regatta. Dit jaar zal er overi- 
gens speciale aandacht besteed 
worden aan de opstelling van te- 
levisie-apparaten op diverse stra- 
tegische punten. 
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Katholieke 

jeugdgroepen 

samen in FAROL 

Pastoraal 

plan opstelle 

is specifieke 
doelstelling 
ORANJESTAD — Tien ka- 

tholieke jeugd- groeperingen 

ap Aruba hebben besloten vm 

men te gaan werken onder 

de naam «Grupo Pastoral Hu- 

benil, FAROL». In de kerk 

van Paradera vindt aan- 

staande zaterdag de procla- 

matie van deze eenheid 

plaats. 

Reeds in mei van dit jaar werd 

in de Imeldahof een eerste ver- 

gadering gehouden om tot deze 

eenheid te komen, welk resul- 

teerde in de oprichting van Fa- 

rol. Het betreft de volgende groe- 

peringen: «Luz di Kaminda San 

Nicolas», de «Blue Army»- jeugd 

San Nicolas, “Kontento den 

Senor- uit Savaneta, 

«„Komishon Pro Hubentut Santa 

Filomenat uit Paradera, “Sefior 

ta nos Alegria» uit Brasil, «Forza 

Hubentud Uní- van Santa Cruz, 

„Hubenil di Dakota», “Fuente di 

Salbashon=- uit Madiki, «Effeta» 

“it Oranjestad en -Don Bosco» 

„it Noord. De groepen staan on- 

der leiding van Charlotte Span- 

ner en Ica Werleman, die samen 

met zuster Lucy Carion van 

„Salida di Solo» en de heer Eric 

Illis, docent, de coördinatie- 

commissie vormen. 
In de vergaderingen sinds mei 

werd een studie gemaakt uit de- 

len van het tweede Vaticaanse 

concilie, en gedeelten van de do- 

cumenten van de conferentie 
van Puebla, speciaal het gedeel- 

te de jeugd betreffende. Ook eni- 

ge bijbel- teksten werden behan- 

deld. Uit deze studie kwamen de 

groeperingen met een eigen do- 
cument naar voren, met eigen 

uitgangs- punten en algemene 

en specifieke doelstellingen. 
Het algemene doel is om een- 

heid te brengen onder de be- 
staande jeugdgroepen, om sa- 
men te werken. Vooral met het 
doel te helpen een gemeenschap 
te scheppen waar vrede, liefde en 
rechtvaardigheid heersen. Wat 
de specifieke doelstellingen be- 

De Beurs Zaterdag 10 november 1984 

VERMAARDE CELLIST 
IN CENRTO PRO ARTE 

treft, wil de groep midden 1985 
met een pastoraal plan komen, 
waarin een bijbel- cursus, een 
blad onder de naam -Cadena 
Hubenil-, meditatie- dagen, da- 
gen voor geestelijke vorming 
voor leiders, seminars, films en 
lezingen. Iedereen wordt uitge- 
nodigd zaterdagavond de procla- 
matie van deze Farol- eenheid in 
de kerk van Paradera te komen 
bijwonen. Een en ander begint 
's avonds om zeven uur. 

WILLEMSTAD - Yehuda Ha- 
nanai, een van de beste cellisten 
van vandaag, geeft op 3 decem- 

ber a.s. een recital in Centro Pro 
Arte. Hij wordt daarbij aan de 
piano begeleid door Jeanette 
Kim. De presentatie is in han- 

den van B'nai B'rith en Inter- 
national Top Artists Promotion, 
In 1978 gaf deze grootmeester 

‘hier voor het eerst een sensatio- 
neel recital en ook nu weer 
brengt hij een boeiend program- 
ma met werken van Bloch, 
Schumann, Debussy, Brahms en 
Paganini. Hanani werd geboren 
in Jerusalem en in 1967 
zorgde de grote violist Isaac 

Stern er voor dat hij een beurs 

kreeg om naar de VS te gaan al- 

waar hij studeerde aan het Juil- 

liard conservatorium. Hij stu- 

deerde tevens onder Pablo Casa- 

la en Leonard Rose. Hij treedt 

regelmatig met de belangrijkste 

orkesten ter wereld op en is nu « 
ook weer op toernee door Zuid 

Amerika. 

(Kaarten voor dit top-concert 

zijn verkrijgbaar bij Boekhan- 

del Salas, van Dorp Promenade 

Mensing's Caminada, Toko Zul- 

kertuintje en CPA. 

De organisatoren beloven de 

muziekliefhebbers een onver. 

getelijke avond. 
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Exposities in Roland 
Richardson galerie 
PHILIPSBURG — Na een 

vakantie- stop van twee 
maanden gaat de onlangs 
door Roland Richardson op- 
gezette galerie in de Poisson 
d'Or te Marigot, weer starten 
met een aantal veelbelovende 
exposities. 

Deeerste expositie zal bestaan 
uiteen fto- tentoonstelling, met 
werk van onder meer Jim Hil- 
gers, van wie een 26 stuks onder- 
waterfoto's te bewonderen zul-* 

len zijn en Peter Gonsalves. Bén 
„an de exposanten is een gast uit 
Nederland, Floor Huygen, wiens 
werk uit Caribische onderwer- 
pen bestaat. Van deze artiesten, 
evenals van eventueel nog ande- 
re exposanten zal hat-werk te- 
vens te koopzijn. 

De foto-expositie wordt zater- 
dag 10 november geopend met 
een informele borrel voor arties- 
ten, hun familie en vrienden en 
andere belangstellenden, welke 

wordt gehouden van 17.30 - 1930 
uur. Overigens is eenieder die 
hiervoor belangstelling heeft 
van harte welkom op deze ope- 
nings-party. 
De tentoonstelling zal lopen tot 
en met 7 december in restaurant 
annex galerie "Le poisson d'Or” 
in Marigot, gelegen schuin tege- 
nover het postkantoor. Ope- 
ningstijden zijn van maandag tot 
en met zaterdag vanaf 11.00 
A.M. tot 23.00 P.M. Op zondag 
alleen 's avonds van 18.00-23.00 
uur. De toegang tot de expositie 
is gratis. Er is gelegenheid aan 
de bar een drankje te nemen, 
maar dit is niet verplicht. 

WILLEMSTAD — Over onge: 
veer twee maanden gaat het 
Curacao Seaquarium officieel 
voor het publiek open. Het zee- 
aquarium, dat nict slechts de 
toeristen die het eiland aandoen, 
een nieuwe attractie biedt, maar 
ook de lokale bevolking in de ge- 
legenheid stelt van zeer dichtbij 
kennis te maken met de onder- 
zee-wereld, bevindt zich in een 
afrondend stadium. Vanuit de 

lucht bood het complex, dat 
vanuit de hoogte uan de cellen 
in een honingraat doet denken, 
aon trans haald 


